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Acta CC núm. 24/06 
25/07/2024 

 

 

Acta Consell de Comú  

25 de juliol del 2024 

 

 

Avui 25 de juliol de 2024, a les 9:00 té lloc a Casa Comuna de la Massana una reunió 

de Consell de Comú: 

 

ASSISTEIXEN: 

Hble. Sra. Eva Sansa Jordan 

Hble. Sr. Roger Fité Santamaria 

Hble. Sra. Mònica Solé Montané 

Hble. Sr. Agustí Garcia Puig 

Hble. Sra. Elisabet Rossell Tarradellas 

Hble. Sr. Marc Jové Martínez 

Hble. Sr. Kevin Poulet Fernández 

Hble. Sra. Alèxia Verdaguer Masardó 

Hble. Sr. Roc Viñals Mancera 

Hble. Sr. Marcio Miguel da Costa Santos 

Hble. Sr. Guillem Forné Gispert 

Hble. Sra. Laura Cristina Bragança Varela 

 

Actua com a secretària, Laura Camps Solà, secretària general. 

 

La cònsol obre la sessió dient: “consell sabut, campana tocada”.  

 

Seguidament, dona la benvinguda als assistents, i informa que d’acord amb el que 

disposa l’article 23 de l’Ordinació d’organització i funcionament dels comuns del 29 de 

novembre del 2011, el dia 23 de juliol del 2024, la senyora Laura Cristina Bragança 

Varela ha entrat una carta al Servei de Secretaria General, que serà tractada al punt de 

precs i preguntes. 

 

Es procedeix a la lectura de l’ordre del dia, cedint la paraula a la secretària general a tal 

efecte. 

 

 

ORDRE DEL DIA 

 
1. Aprovació, si escau, de l’acta del Consell de Comú del 21 de juny del 2024. 

2. Aprovació, si escau, d’un crèdit extraordinari destinat a l’optimització de 

l’equipament de videovigilància de la parròquia. 
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3. Aprovació, si escau, del conveni amb la societat EMAP, SA per a l’organització 

d’esdeveniments esportius durant l’any 2024. 

4. Aprovació, si escau, d’un suplement de crèdit destinat a l’enllumenat de la 

parròquia. 

5. Aprovació, si escau, d’un suplement de crèdit destinat a la refecció del 

paviment de la sala de la Closeta i del despatx del departament de socials. 

6. Aprovació, si escau, d’un suplement de crèdit destinat a l’eixamplament de la 

carretera secundària de l’Aldosa. 

7. Aprovació, si escau, del conveni urbanístic de cessió anticipada amb la societat 

NATUR-HOTELS, SL i el Govern d’Andorra. 

8. Informació relativa als acords adoptats en les darreres Juntes de Govern. 

9. Precs i preguntes. 

 
A continuació, es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia, tal com ha quedat 

establert: 

 

1. Aprovació, si escau, de l’acta del Consell de Comú del 21 de juny del 2024. 

La cònsol major anota que, segons l’article 26 de l’Ordinació d’organització i 

funcionament dels comuns del 29 de novembre del 2011, l’acta de cada sessió del 

Consell de Comú se sotmet a aprovació en la primera sessió ordinària del Consell que se 

celebri. 

 

En aquest sentit, s’ha tramès als honorables senyors consellers amb la deguda antelació 

l’acta de la sessió del Consell de Comú del 21 de juny del 2024. 

 

No havent-hi cap proposta de modificació de l’acta, es procedeix a la seva votació, i 

s’aprova l’acta per unanimitat. 

 

 

2. Aprovació, si escau, d’un crèdit extraordinari destinat a l’optimització de 

l’equipament de videovigilància de la parròquia. 

Circulació.  

2024/24R/MODPRE 

La cònsol major cedeix la paraula a l’honorable Sr. Roc Viñals, conseller de 

digitalització. 

 

El Sr. Roc Viñals exposa que les càmeres de vigilància són una bona eina per tenir un 

millor control tant als edificis comunals com a la via pública. Es tracta d’un mecanisme 

per dissuadir diversos comportaments i poder tenir constància de possibles infraccions. 

És per aquest motiu que proposa l’aprovació d’una nova partida per adquirir noves 

càmeres per cobrir alguns punts de la parròquia, i per substituir algunes càmeres que 

han quedat obsoletes per dispositius amb una tecnologia més avançada.    

 

No havent-hi cap demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la proposta 

presentada, i s’aprova per unanimitat. 
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La proposta aprovada és la següent: 

 

“Vista la Llei qualificada de delimitació de competències dels comuns; 

 

Vista la Llei 36/2021, del 16 de desembre, de les finances comunals, i l’Ordinació de 

Pressupost per a l’exercici 2024; 

 

Vista la voluntat de cobrir espais de la parròquia de la Massana amb equipament de 

videovigilància de diferent nivell per tal de mantenir la seguretat ciutadana; 

 

Vista la necessitat d’instal·lar càmeres de videovigilància en emplaçaments on se 

celebren esdeveniments de forma recurrent; 

 

Vista la necessitat de substituir algunes de les càmeres existents per altres de 

tecnologia superior que permetin entre d’altes analitzar el trànsit de vehicles; 

 

Atesa la conveniència de cobrir les necessitats descrites anteriorment durant el present 

exercici pressupostari; 

 

Atès que la partida pressupostària no té crèdit inicial; 

 

Atès l’informe de l’interventor comunal; 

 

Es proposa aprovar l’ordinació següent: 

 

Article 1 

Crèdit extraordinari per un import de 155.000,00 euros, amb la creació de la partida 

pressupostària 400/1330000/60300/13 – Càmeres. 

 

Article 2 

Aquest crèdit extraordinari es finança amb romanent de tresoreria.” 

 

 

3. Aprovació, si escau, del conveni amb la societat EMAP, SA per a l’organització 

d’esdeveniments esportius durant l’any 2024. 

Comerç, Turisme i Comunicació 

2024/67K/PROPDEP  

La cònsol major cedeix la paraula a l’honorable Sra. Mònica Solé, consellera de 

Comerç, Turisme i Dinamització. 

 

La Sra. Mònica Solé exposa que els esdeveniments esportius que s’organitzen tant a 

l’estiu com a l’hivern a l’estació de Pal/Arinsal han tingut sempre un efecte de 

dinamització per a la parròquia i un impacte positiu sobre l’economia d’aquesta.  

 

És per aquest motiu que el grup de la majoria proposa fer aportacions econòmiques a 

través d’un conveni de col·laboració per tal que l’estació de muntanya Arinsal/Pal pugui 

tirar endavant competicions com la Copa del Món d’esquí de Muntanya d’Andorra 
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Comapedrosa per un import de 40.000 euros, la Maxiavalanche per un import de 30.000 

euros i els campionats del món de BTT per un import de 800.000 euros. La suma dels 

tres imports ascendeix a 870.000 euros, que és la despesa que sotmet avui a aprovació. 

 

No havent-hi cap demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la proposta 

presentada, que s’aprova per unanimitat. 

 

La proposta aprovada és la següent: 

 

“Vist el conveni proposat entre la societat Estacions de Muntanya Arinsal-Pal, SA 

(EMAP, SA) i el Comú de la Massana;  

 

Es proposa aprovar la despesa a la societat Estacions de Muntanya Arinsal-Pal, SA 

(EMAP, SA) com a patrocini econòmic amb què participa el Comú en relació amb 

l'organització d'esdeveniments esportius per part de la societat per un import de 

870.000 €.” 

 

4. Aprovació, si escau, d’un suplement de crèdit destinat a l’enllumenat de la 

parròquia. 

Administració general 

2024/23T/MODPRE 

La cònsol major cedeix la paraula a l’honorable Sr. Kevin Poulet, conseller d’obres. 

 

El Sr. Kevin Poulet exposa que l’any 2013 es va fer el primer concurs de manteniment 

de l’enllumenat públic així com un plec de bases per l’enllumenat de Nadal. Aquesta 

corporació, aprofitant que aquest contracte s’acaba a l’octubre d’aquest any, ha cregut 

necessari separar els dos concursos, l’enllumenat de Nadal d’una part, i l’enllumenat 

públic i el seu manteniment, d’una altra part, per tal que no estigui afectat un concurs 

amb un altre.  

 

Així doncs, es proposa aprovar aquests dos suplements de crèdit que es finançaran amb 

tresoreria d’un valor de 126.482 euros per l’enllumenat i 220.853 euros per la xarxa de 

l’enllumenat.  

 

El Sr. Kevin Poulet remarca la importància que té el període de Nadal pel país i per la 

parròquia, i en concret pels ciutadans i les famílies que gaudeixen d’aquestes festes tan 

emblemàtiques. 

 

D’altra banda, anota que anteriorment les administracions comunals gaudien d’un 

descompte del 2% en el consum d’enllumenat públic, benefici que s’ha perdut amb 

l’encariment de l’electricitat derivat dels conflictes entre Rússia i Ucraïna, i que no ha 

ajudat a reduir la despesa energètica malgrat les mesures de contenció adoptades. 

 

Actualment, s’ha tornat a encendre tots els fanals de la parròquia a petició dels 

ciutadans. Anuncia al Ple que la voluntat és adquirir 175 retrofits, que suposarà tenir un 

95% de la parròquia amb llum led, substituint l’anterior bombeta de vapor de sodi, i la 
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compra de fanals per la seva reposició o la instal·lació de nous per cobrir trams com el 

de la vorera entre Arinsal i la Massana, tan desitjat pels ciutadans de la parròquia. 

 

La cònsol major cedeix la paraula a la Sra. Laura Bragança. 

 

La Sra. Laura Bragança exposa que, a la documentació d’aquest Consell de Comú que 

van rebre el dilluns anterior, hi consta un informe de la intervenció comunal en el que 

s’esmenta que la modificació de les partides i dels imports proposada pel departament 

de finances s’acompanya d’una memòria explicativa justificant la necessitat i urgència 

d’executar l’obra o de prestar el servei corresponent. La Sra. Laura Bragança anota que 

no acaba d’entendre la urgència dels llums de Nadal.  

 

El Sr. Kevin Poulet justifica la necessitat i la urgència en el fet que es troben al mes de 

juliol, i que coneixent el terminis de licitació i que durant el mes d’agost moltes 

empreses del sector no estan operatives, l’adjudicació se n'aniria al mes d’octubre. 

Assenyala que de l’octubre al desembre, el període és molt just pels proveïdors per 

subministrar l’enllumenat de Nadal i de la resta d’enllumenat públic. És per aquest 

motiu que cal activar el procediment de forma urgent.  

 

La cònsol major cedeix la paraula a la Sra. Laura Bragança. 

 

La Sra. Laura Bragança demana si al mes de gener no sabien que hi hauria Nadal al mes 

de desembre. Afegeix que si el grup de la minoria hagués tingut aquesta memòria 

justificativa que cita l’informe de la intervenció, podrien tenir la informació per 

entendre aquesta urgència, que en aquest moment no entenen. 

 

El Sr. Kevin Poulet respon que fins que no es va aprovar el pressupost el mes de febrer 

o març, no s’ha pogut promoure cap concurs ni cap adjudicació. Un cop s’ha disposat 

del pressupost aprovat, s’ha pogut començar a engegar tots els projectes. Assenyala que 

hi ha hagut altres urgències abans de l’enllumenat de Nadal, i que els cònsols han 

treballat de primera mà i de valent els mesos de juny i juliol amb l’enllumenat públic i 

l’enllumenat de Nadal, i és en aquest moment quan es pot proposar l’ampliació de crèdit 

corresponent per treure la licitació d’aquest concurs. 

 

La cònsol major afegeix que una de les persones del departament d’obres està de baixa 

mèdica i que el tècnic fa tot el que pot per tirar endavant els projectes que té en cartera, 

però malgrat que hagi volgut ser àgil, no ha disposat del temps necessari per anar més 

de pressa. Tal com ha anotat el Sr. Kevin Poulet, el grup de la majoria hi està a sobre, 

però han d’entendre que el personal del Comú és reduït, que estan intentant ampliar la 

plantilla, malgrat que avui en dia no és fàcil. Anota que la persona que està al capdavant 

del departament d’obres fa tot el que pot per encabir tots els projectes dins del seu horari 

laboral i va fins i tot més enllà. Defensa que intenten treure els plecs de bases com més 

aviat millor. Assenyala que en el cas de l’enllumenat, cal entendre que s’han de mirar 

catàlegs, triar motius, i que un cop adjudicats, la fàbrica ha de fabricar aquests motius, 

ja que no se'n disposen en estoc, i doncs agilitzar el procés perquè arribin per Nadal. 
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La Sra. Laura Bragança demana si els hi podrien fer arribar totes les memòries 

explicatives i justificatives sobre aquest caràcter d’urgència, ja que estan esmentades en 

la documentació del punt de l’ordre del dia, i també els informes que es troben 

esmentats en les actes de les Juntes de Govern. 

 

La cònsol major respon a la Sra. Laura Bragança afirmativament, anotant que únicament 

cal que ho demani. 

 

La Sra. Laura Bragança demana que quedi sol·licitat per la resta de sessions del Consell 

de Comú.  

 

Es procedeix a la votació de la proposta presentada, que s’aprova per majoria, amb deu 

vots a favor i dues abstencions. 

 

La proposta aprovada és la següent: 

 

“Vista la Llei de les finances comunals i l’Ordinació de pressupost; 

 

Vist que el concurs de l’enllumenat de Nadal ha finalitzat i s’han de renovar els 

ornaments de Nadal de lloguer i de compra; 

 

Vista la necessitat de realitzar les reposicions i les renovacions en la xarxa 

d'enllumenat públic a diferents punts de la parròquia, per a millorar l’eficiència 

energètica; 

 

Vist que les partides pressupostàries vigents són insuficients; 

 

Atès l’informe de la intervenció comunal; 

 

Es proposa aprovar l’ordinació següent: 

 

Article 1 

Suplement de crèdit destinat a les partides següents: 

300/1650000/2173010 – Enllumenat, per un import de 126.482,40 € 

300/1650000/6073010 - Xarxa enllumenat per un import de 220.853,39 € 

 

Article 2 

Aquest suplement de crèdit es finança mitjançant la disminució de tresoreria. 

 

Disposició final 

Aquesta Ordinació entra en vigor el mateix dia de la seva publicació al Butlletí Oficial 

del Principat d’Andorra.” 
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5. Aprovació, si escau, d’un suplement de crèdit destinat a la refecció del 

paviment de la sala de la Closeta i del despatx del departament de socials. 

Administració general 

2024/23T/MODPRE  

La cònsol major cedeix la paraula al Sr. Kevin Poulet, conseller d’obres. 

 

El Sr. Kevin Poulet exposa que s’espera que aviat acabi l’obra de la plaça de la 

Ciutadania, reforma que inclou el tancat del futur despatx del departament de socials. 

 

El suplement de crèdit que es proposa d’un import 255.358 euros va destinat una part a 

la refecció del paviment de la sala de la Closeta i a l’acabament de l’interior del despatx 

de socials, i, d'altra part, a la refecció de la sala on s’ubicava anteriorment el servei de 

tràmits, sobre la qual s’està treballant internament per valorar quina utilitat se li pot 

donar.  

 

No havent-hi cap demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la proposta 

presentada, que s’aprova per majoria, amb deu vots a favor i dues abstencions. 

 

La proposta aprovada és la següent: 

 

“Vista la Llei de les finances comunals i l’Ordinació de pressupost; 

 

Vista la necessitat de renovar el paviment de la Sala de la Closeta, així com de l’espai 

que havia estat destinat a oficines de tràmits; 

 

Vist que la partida pressupostària vigent és insuficient; 

 

Atès l’informe de la intervenció comunal; 

 

Es proposa aprovar l’ordinació següent: 

 

Article 1 

Suplement de crèdit per un import de 255.368,00 euros destinat a la partida 

pressupostària 300/4591002/61240 - Edificis administratius. 

 

Article 2 

Aquest suplement de crèdit es finança mitjançant la disminució de tresoreria. 

 

Disposició final 

Aquesta Ordinació entra en vigor el mateix dia de la seva publicació al Butlletí Oficial 

del Principat d’Andorra.” 

 

6. Estudi i aprovació, si escau, d’un suplement de crèdit destinat a 

l’eixamplament de la carretera secundària de l’Aldosa. 

Administració general  

2024/23T/MODPRE 

La cònsol major cedeix novament la paraula al Sr. Kevin Poulet, conseller d’obres. 
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El Sr. Kevin Poulet exposa que la voluntat és poder fer un eixamplament en 60 metres 

lineals a la zona del Bosquet, a continuació de les obres de la urbanització de l’Aldosa, a 

la carretera secundària 355, i tenir un tram de voravia fet entre l’Aldosa i Anyós, que 

també és una petició dels ciutadans. 

 

La Sra. Laura Bragança intervé amb la voluntat de justificar el sentit del seu vot 

d’abstenció en els punts anteriors. Anota que en aquest cas votaran a favor perquè han 

disposat de tota la informació en la comissió, a diferència del que ha succeït en els punts 

anteriors de l’orde del dia. El mateix succeeix amb el punt de l’ordre del dia relatiu a les 

càmeres de videovigilància, del que també disposaven de la informació, raó per la qual 

han votat a favor. 

 

El Sr. Kevin Poulet agraeix a la Sra. Laura Bragança que almenys algunes de les 

propostes presentades s’aprovin per unanimitat. 

 

La cònsol major exposa que les comissions són dinàmiques i que es pot demanar al 

tècnic tota la informació que requereixi, i més enllà de la comissió, recorda que té a la 

seva disposició el mecanisme de demanar directament a la cònsol major tota la 

informació que li faci falta. 

 

La Sra. Laura Bragança agraeix a la senyora cònsol major que sovint recordi aquest 

mecanisme, que és el seu dret. Anota que en aquest cas s’ha donat que dilluns van rebre 

la documentació del Consell de Comú, i el dimecres van tenir comissió de digitalització, 

moment en què van poder tractar el punt avui presentat de les càmeres de 

videovigilància, però no han tingut la mateixa oportunitat amb el terra de la Closeta.  

Anota que si tinguessin els punts abans, ho podrien comentar en el marc de la comissió.  

 

La cònsol major respon que té la mà estesa per part del grup de la majoria, i sempre pot 

contactar directament al conseller o a la cònsol major si té qualsevol dubte, o amb el 

tècnic en qüestió. 

 

La Sra. Laura Bragança anota que amb tres dies d’antelació pot no donar temps a mirar 

tots els punts, i que si ho tinguessin abans, ho podrien tractar en comissió i seria més 

fàcil. 

 

La cònsol major recorda que a principi de mandat va contactar amb el grup de la 

minoria per proposar-los-hi que podien reunir-se abans del Consell de Comú per 

comentar els diferents punts de l’ordre del dia, però la resposta va ser que no volien 

consensuar-ho i que havien de fer el seu paper de grup de l’oposició.  

 

El Sr. Guillem Forné explica que en cap moment van dir que no volien consensuar, el 

que van dir és que agraïen aquesta proposta i que en cas de fer-la útil l’aprofitarien, però 

que el grup de la minoria el que pretenia era traslladar el debat al Consell de Comú 

tenint en compte la publicitat a la qual es deuen com a consellers.  
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La cònsol major respon que si volen, es poden reunir abans del Consell del Comú per 

proporcionar-los-hi la informació complementària en el cas que la necessitin. 

 

El Sr. Guillem Forné insisteix que en tres dies, fer lectura de totes les actes de Junta de 

Govern del darrer mes, a més de l’ordre del dia del Consell de Comú, resulta feixuc per 

dos consellers sols. Per aquesta raó demanen que si fos possible, es poguessin adjuntar a 

les actes els informes d’intervenció i les memòries justificatives o els informes tècnics 

que avalen aquestes contractacions o serveis que després s’aproven. D’aquesta manera, 

pel grup de la minoria seria molt més senzill, i en cas que tinguessin qualsevol dubte, 

els podrien contactar i els podrien resoldre. El problema que planteja és que tenen una 

informació en certa manera tallada, i per aquest motiu els costa estar al dia de tot el que 

es va aprovant.  

 

No havent-hi més intervencions al respecte, es procedeix a la votació de la proposta 

presentada, que s’aprova per unanimitat. 

 

La proposta aprovada és la següent: 

 

“Vista la Llei de les finances comunals i l’Ordinació de pressupost; 

 

Vista la necessitat de renovar el paviment de la Sala de la Closeta, així com de l’espai 

que havia estat destinat a oficines de tràmits; 

 

Vist que la partida pressupostària vigent és insuficient; 

 

Atès l’informe de la intervenció comunal; 

 

Es proposa aprovar l’ordinació a següent: 

 

Article 1 

Suplement de crèdit per un import de 255.368,00 euros destinat a la partida 

pressupostària 300/4591002/61240 - Edificis administratius. 

 

Article 2 

Aquest suplement de crèdit es finança mitjançant la disminució de tresoreria. 

 

Disposició final 

Aquesta Ordinació entra en vigor el mateix dia de la seva publicació al Butlletí Oficial 

del Principat d’Andorra.” 

 

7. Aprovació, si escau, del conveni urbanístic de cessió anticipada amb la societat 

NATUR-HOTELS, SL i el Govern d’Andorra. 

Urbanisme 

2024/71W/PROPDEP 

La cònsol major exposa que el conveni urbanístic que es proposa en aquest punt de 

l’ordre del dia preveu la cessió anticipada per a la vialitat d’un tram afectat per la 

desviació de la Massana que es considera una infraestructura prioritària. En concret, 
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afecta el tram tres de la desviació que va des del camí Ral de la Cabanota fins a la 

rotonda de la zona del pont de les palanques. La part del terreny cedit es troba molt a 

prop de la rotonda en la qual convergeixen les tres derivacions principals de la variant. 

Aquest tram l’executa el Govern que preveu iniciar les obres a final d’any i és un tram 

que està plasmat al pla d’infraestructures viàries de Govern.  

 

Es procedeix a la votació de la proposta presentada, que s’aprova per unanimitat. 

 

La proposta aprovada és la següent: 

 

“Vist que el Govern d’Andorra ha previst dur a terme les obres corresponents al 

projecte “Desviació de la Massana 3r tram: des del camí Ral de la Cabanota fins a la 

rotonda a la zona del pont de les Palanques”;  

 

Vist que el Govern i el Comú de la Massana estan interessats, en mèrits de la 

conveniència i interès del país en general i de la parròquia de la Massana en 

particular, en l’execució de les obres del referit projecte;  

 

Vist que la societat Natur-Hotels, SL és propietària de tres terrenys contigus afectats 

pel traçat del vial previst a l’esmentat projecte de “Desviació de la Massana 3r tram: 

des del camí Ral de la Cabanota fins a la rotonda a la zona del pont de les Palanques”;  

 

Vist el conveni de cessió urbanística anticipada i gratuïta entre la societat Natur-

Hotels, SL, el Govern d’Andorra i el Comú de la Massana; 

 

Es proposa aprovar-lo i sotmetre’l a informació pública.” 

 

 

8. Informació relativa als acords adoptats en les darreres Juntes de Govern. 

No havent-hi cap demanda d’aclariment es dona per informada la corporació.  

 

 

9. Precs i preguntes. 

La cònsol major demana al Sr. Guillem Forné si vol fer lectura personalment de les 

preguntes. 

 

El Sr. Guillen Forné respon afirmativament, i exposa que en aquest punt de precs i 

preguntes s’han basat en els estudis de capacitat de càrrega que se’ls va facilitar la 

setmana anterior, quatre mesos després que els obtingués el Comú. Anota que van poder 

fer lectura d’aquest text feixuc de 112 pàgines, i esmenta que amb certa preocupació ha 

detonat que són uns estudis que tenen moltes mancances i poca especificitat.  

 

Respecte a la primera pregunta plantejada, voldrien saber quin ha estat el cost total dels 

estudis de capacitat de càrrega màxima.   

 

La cònsol major manifesta que es troba sorpresa per aquesta demanda, ja que aquests 

estudis es van adjudicar durant el mandant passat, en el que el Sr. Guillem Forné era 
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conseller, i a més, va sortir publicat al BOPA. En aquest acte li lliura una còpia de 

l’edicte publicat del BOPA per tal de respondre a la seva pregunta. 

 

La Sra. Laura Bragança planteja la segona de les preguntes, referent poder disposar de 

tota la documentació relativa a la contractació de l’empresa adjudicatària de l’estudi de 

capacitat de càrrega: les bases, la proposta de l’adjudicatària i el contracte, per saber si 

s’ha donat el que es va demanar a l’inici, o si no es va demanar.  

 

La cònsol major lliura una còpia de l’expedient de contractació sol·licitat. Exposa que 

es van publicar unes bases al BOPA en les que Govern determina què és el que s’ha de 

calcular en aquests estudis de càrrega. Anota que si mai les necessita, no cal que ho 

busqui, que se li farà arribar. 

 

El Sr. Guillem Forné puntualitza que la idea de sol·licitar aquesta informació, en 

concret de la proposta de l’adjudicatària és veure si l’oferta presentada per 

l’adjudicatària compleix amb el que es demana en el plec de bases.   

 

La Sra. Laura Bragança planteja seguidament la tercera de les preguntes. Després 

d’haver llegit els estudis, i detectades les mancances, i sabent que el Comú, els 

ciutadans i tots els presents esperaven molt d’aquests estudis, que havien de contenir 

resultats prometedors, que a més a més també va sortir durant la campanya electoral, 

voldrien saber si es preveu demanar a l’empresa en qüestió una millora de tots aquells 

punts de fons que hagin quedat imprecisos i quins són els paràmetres que podran 

utilitzar els tècnics del Comú. 

 

La cònsol major proposa a la Sra. Laura Bragança que els hi faci arribar totes aquelles 

mancances que cregui que hi ha als estudis per a traslladar-les a l’empresa que se n’ha 

encarregat i que si volen poden concertar una reunió amb aquesta empresa.  

 

La Sra. Laura Bragança demana si el grup de la majoria ha trobat alguna mancança en 

els estudis.  

 

La cònsol major respon que no és tècnica de la matèria en qüestió. 

 

La Sra. Laura Bragança aclareix que fa referència a si els tècnics del Comú han trobat 

alguna mancança. 

 

La cònsol major respon dient que creu que els estudis responen al que el Govern exigia, 

com és fer un estudi sobre la depuradora, les aigües, la mobilitat, els residus, i 

l’enllumenat. Enten que aquests punts s’han respectat. Tanmateix, reconeix que hi ha 

alguns punts en què en diverses ocasions es va demanar al tècnic que fos més precís, 

però aquest va respondre dient que no pot fer un estudi a cinquanta anys vista quan no 

és el que demana el Govern, i no hi ha hagut manera de canviar-ho. 

 

La cònsol major reitera que agrairia que li facin arribar totes les mancances que creguin 

que hi ha als estudis i que facin una reunió amb l’empresa responsable que ha fet els 

estudis de capacitat de càrrega.  
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El Sr. Guillen Forné posa un exemple en relació amb el trànsit. Esmenta que no recorda 

ben bé com estava redactat l’estudi, però venia a anotar que la xarxa de la Massana 

estava en una situació complicada i que seria decisió política poder modificar-ho en un 

futur. En aquest sentit, exposa que el sorprèn la generalitat a l’hora de la redacció 

perquè considera que l’estudi no aporta res de nou en aquest aspecte. És per aquest 

motiu que demanen si el grup de la majoria, amb els tècnics que disposen, havien 

detectat aquesta generalitat en la redacció de l’estudi. 

 

La cònsol major posa en relleu que el concurs es va adjudicar conjuntament amb els 

comuns de Sant julià, d’Encamp, d’Andorra la Vella i de la Massana, que hi ha hagut 

reunions periòdiques amb els diferents tècnics d’aquests comuns per reconduir i polir 

tot el que han considerat incoherent en els estudis. Ara aquests estudis s’han d’entregar 

a Govern i serà aquest que haurà de fer el seu balanç.  

 

 

No havent-hi cap més assumpte a tractar, a les 9:25 s’aixeca la sessió. 

 

 

 

 

 

 

 

P.O. del Comú       Vist i plau 

Laura Camps Solà      Eva Sansa Jordan 

La secretària general      La cònsol major 


